

OFFICIAL LAUNCH: NEW INTERPRETIVE TRAIL AND ARTISTIC EXHIBITS

 Saturday, May 27th

 10AM-3PM

 Richer Young At Hearts Club, 22 Dawson Road, Richer, MB
And Dawson Trail Museum, 67 Dawson Road, Richer, MB

The Dawson Trail Commemorative Project invites the community and media to join us for the official launch of its new interpretive trail celebrating the art and history of the Dawson Trail, Canada's first all-Canadian access road linking East to West. This new development includes 15 wayfinding markers and a series of permanent artistic exhibits spanning nearly 150 kms along the historic Dawson Trail from the southeast corner of the province (at the NW Angle) to Winnipeg, including the ever-popular Longitudinal Centre of Canada as its promotional anchor.

- 10AM: Welcome
- 10:15AM: Land Acknowledgement, prayer and ceremony
- 10:30AM: Richer Trail marker unveiling at the Richer Young At Hearts Club
- 11:00AM: Dawson Trail Museum Opening
Art Tour Group Exhibit: "Flora and Fauna"
Red River Métis Ride of Hope
- 11:30-12Noon: Media Interviews
- 1PM: Curator Talk on the Historical Art of the Dawson Trail
- 10:00 - 3:00PM: Music by the Dutiaume Family Band, coffee and food vendors

The Dawson Trail Commemorative Project is the final phase of development and the culmination of a major grassroots and community-based initiative launched four years ago to celebrate and promote artist-residents and the heritage of the Dawson Trail. Over this period, significant inter-regional support was gained all along the trail that links us, demonstrating the connectedness and strength of our communities.

We are deeply grateful to our organizing committees, as well as all elders and individuals who have given of their time to this project.

The Dawson Trail Commemorative Project is made possible in part by the Government of Canada, the Government of Manitoba, the CDEM, the FDÉFO (PrairiesCan), the CN Community Fund, the Thomas Sill Foundation, the McLean Foundation, the Richer Community Club, Francofonds and the Municipalities of Taché, Ste. Anne, Springfield, and Reynolds.

Please follow and like us on Facebook and Instagram at Dawson Trail Art and Heritage Tour, and visit our website at www.dawsontrailtreasures.ca.

LANCEMENT OFFICIEL : NOUVEAU SENTIER D'INTERPRÉTATION ET EXPOSITIONS ARTISTIQUES

 Samedi 27 mai

 10h à 15h

 Richer Young At Hearts Club, 22 ch. Dawson, Richer, MB
et Musée Dawson Trail, 67 ch. Dawson, Richer, MB

Le projet commémoratif du Sentier Dawson invite la communauté et les médias à se joindre à nous pour le dévoilement officiel d'un nouveau sentier d'interprétation célébrant l'art et l'histoire du sentier Dawson, la première route entièrement canadienne liant l'est à l'ouest. Ce nouveau développement comprend 15 marqueurs d'orientation et une série d'expositions artistiques permanentes s'étendant sur 150 kms le long du sentier historique Dawson, du coin sud-est de la province (à l'angle nord-ouest) jusqu'à Winnipeg, y compris le très populaire Centre longitudinal du Canada comme point d'ancrage promotionnel.

- 10h : Mot de bienvenue
- 10 h15 : Reconnaissance des terres ancestrales, prière et cérémonie
- 10h30 : Dévoilement du marqueur au Richer Young At Hearts Club
- 11h : Ouverture estivale du Musée Dawson Trail Museum
Exposition collective artistique sur le thème « Flore et Faune »
La randonnée de l'espoir des Métis de la Rivière-Rouge
- 11h30-12h : Entrevues avec médias
- 13h : Conférence par la conservatrice du projet portant sur l'art historique du Sentier Dawson Trail
- 10h-15h : Musique présentée par la famille Dutiaume, café et nourriture

Le projet commémoratif du chemin Dawson est la phase finale de développement et la culmination d'une initiative communautaire importante lancée il y a quatre ans pour célébrer et promouvoir les arts et le patrimoine du Sentier Dawson. Au cours de cette période, un soutien interrégional important a été obtenu tout au long de ce sentier qui nous unit, démontrant ainsi l'interconnexion et la force de nos communautés.

Nous remercions chaleureusement nos comités organisateurs, ainsi que tous les aînés et individus qui ont donné de leur temps à ce projet.

Le projet commémoratif du Sentier Dawson est rendu possible en partie grâce au gouvernement du Canada, au gouvernement du Manitoba, au CDEM, au FDÉFO (PrairiesCan), au Fonds communautaire du CN, la Fondation Thomas Sill, la Fondation McLean, Francofonds et aux municipalités de Taché, Sainte-Anne, Springfield et Reynolds.

Veillez nous suivre sur Facebook et Instagram à Dawson Trail Art and Heritage Tour, et visitez notre site Web à www.dawsontrailtreasures.ca.



TRAVEL THE DAWSON route to discover all of the trail markers and learn more. Visit us online, like and follow us at www.dawsontrailtreasures.ca.

WALK SOFTLY ON THE DAWSON TRAIL which crosses Treaty No. 3 and Treaty No. 1 territories from Thunder Bay to Winnipeg, part of the ancestral lands of the Anishinaabe, Nehiyawak, Nakoda, and Dakhóta, and the Homeland of the Red River Métis Nation.

VOYAGEZ LA ROUTE DAWSON. Découvrez toutes les bornes pour en apprendre plus. Visitez-nous, aimez et suivez-nous en ligne sur www.dawsontrailtreasures.ca.

MARCHEZ DOUCEMENT SUR LE SENTIER DAWSON qui traverse les territoires des Traités no 3 et no 1, de Thunder Bay à Winnipeg, une partie des terres ancestrales des Anishinaabe, des Nehiyawak, des Nakoda, et des Dakhóta, et la partie de la nation des Métis de la Rivière-Rouge.